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اصفهان - خبرنگار کیهان:
میــزان مصرف آب در فولاد مبارکه اصفهــان در 6 ماه اول 
سال جاری تا حدود 400 مترمکعب معادل حدود 15 درصد کاهش 

خواهد یافت.
معــاون بهره برداری فولاد مبارکه اصفهان با اعلام این خبر افزود: در 
شــرایط کنونی و بحران آب در اصفهان و با وجود افزایش تولید در همه 
خطوط فولاد مبارکه شاهد کاهش 25 درصدی برداشت آب و کاهش 10 

درصدی مصرف آن هستیم که این امر قابل توجه است.
مختار بخشــیان این میزان کاهش برداشت و مصرف آب را حاصل 
سرمایه گذاری ها و اقدامات اصلاحی انجام گرفته در سال گذشته و قبل 

از آن در حوزه استفاده بهینه از منابع آبی دانست.
وی در بخش دیگری از ســخنان خود با اشاره به سرمایه گذاری های 
فولاد مبارکه در طرح جمع آوری پساب های شهری شهرستان های لنجان 
و مبارکه و بازچرخانی آنها در فرایند تولید شرکت، گفت: با بهره برداری 
مرحله اول این پروژه در پایان شــش ماه اول سال جاری میزان برداشت 
آب تــا حدود 400 مترمکعب، معادل حدود 15 درصد دیگر نیز کاهش 
خواهد یافت.بخشــیان گفت: در فروردین ماه میزان تولید آهن اسفنجی 
به 685هزار و 137 تن رسید و میزان تولید تختال در ناحیه فولادسازی 

و ریخته گری مداوم نیز بالغ بر 615 هزار تن افزایش یافت.
وی با بیان اینکه در همین ماه تولید کلاف گرم 496 هزار و556 تن 
را تجربه کرد، ادامه داد: تولید کلاف گرم در مجتمع فولاد سبا نیز از مرز 

100 هزار تن کلاف عبور کرد.

در شش ماه اول سال جاری

مصرف آب در فولاد مبارکه اصفهان
15 درصد کاهش می یابد

قیمت )به تومان(نوع سکه
1/835/000سکه تمام طرح جدید
1/762/500سکه تمام طرح قدیم

891/000نیم سکه
556/500ربع سکه

356/000گرمی
170/032هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
4/200دلار
6/800یورو
7/827پوند

1/437لیر ترکیه
1/506درهم امارات

ایران  بازرگانی  اتاق  نمایندگان  عضو هیئت 
اعلام کرد که تاکنون هیچ واردکننده ای نتوانسته 
است با دلار 4۲00 تومانی ثبت سفارش کند و در 
حال حاضر قیمت ها در بازار به صورت فزاینده در 

حال افزایش است. 
بیش از 10 روز از اجرای سیاست های جدید ارزی 
دولت می گذرد که بر اساس آن دلار با قیمت 4200 
تومان تک نرخی شــده و بر اساس آنچه بانک مرکزی 
اعــلام کــرده، دلار 4200 تومانی فقط به متقاضیان 
قانونی از جمله واردکننــدگان و صادرکنندگان ارائه 

می شود. 
هرچنــد تصمیم بانک مرکزی در شــرایطی که 
بازار بهم ریخته بود، اقدام مناســبی محسوب می شد 
)چنانچه کیهان هم چندین بار از درســت بودن این 
تصمیم یاد کرده بود( اما همانطور که در گزارش روز 
گذشته نوشتیم، اخلال هایی در راستای همان برنامه 

بانک مرکزی رخ داده است. 
به عنوان نمونه برخی شــعب بانکی که موظفند 
یورو 5160 تومانی به دست مصرف کنندگان مشمول 
برسانند، این ارز را تا حدود 5400 تومان هم فروخته 
و علت این اقدام را قیمت گذاری متفاوت بانک مرکزی 

اعــلام کرده انــد؛ در حال حاضر هم محمدحســین 
برخوردار، عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی ایران 
اظهار کرد: تاکنون هیچ واردکننده ای نتوانسته با دلار 

4200 تومانی ثبت سفارش کند.
وی در گفت وگو با خبرگزاری ایســنا گفت: هنوز 
گشایشی در این زمینه ایجاد نشده و ثبت سفارشی با 

دلار 4200 تومانی صورت نگرفته است.
این اظهارات نشــان می دهد نه تنها درخصوص 
یورو مشکلاتی رخ داده که به قیمت بالاتری فروخته 
می شــود، بلکــه در زمینه دلار هــم هیچگونه ثبت 

سفارشی صورت نگرفته است. 
عضــو هیئت نماینــدگان اتاق بازرگانــی درباره 
موانع این کار بیان کرد: احتمالا مســئولان دولتی و 
بانکی می خواهند دستورالعمل هایی را مجددا تعیین 
کنند؛ چون به علت محدودیت ارزی مجبور هستند 
کنترل های بیشتری در ثبت سفارش ها انجام دهند و 
به خاطر همین، این روند طولانی شده است. امیدوارم 
این مسئله زودتر حل شود، چون هرچه بیشتر طول 

بکشد، روی بازار هم اثر می گذارد.
برخوردار ادامه داد:  در حال حاضر قیمت ها در بازار 
به صورت فزاینده در حال افزایش است که این اتفاق 

مثبت نیست و بازار غیررسمی برای دلار شکل می گیرد. 
دانشجویانی هستند که در کشورهای دیگر پول لازم 
دارند، برخی فعالان اقتصادی هم قبلا ســفارش هایی 
داشــته اند و درصدهای بالایی پــول داده اند و اکنون 
بارشان آمده؛ دســتورالعمل ها برای فعالان اقتصادی 

شفاف نیست.
وی افــزود:  بــه نظــر می رســد دولــت روی 
دســتورالعمل های جدید فکر می کند ولی باید ثبت 
ســفارش ها زودتر باز شــود. در این مدت کسانی هم 
که نیاز فوری به ارز داشــته اند -مثل دانشــجویان و 
مسافران- هم نتوانستند ارز تهیه کنند. به نظر می رسد 

این وضعیت فعلا ادامه دار خواهد بود.
بــه گفته عضو هیئت نماینــدگان اتاق بازرگانی، 
بانک جهانی اعلام کرده که ســال گذشــته میلادی 
حدود 30 میلیارد دلار ارز از ایران خارج شــده است. 
این پول کمی نبوده است. دولت نتوانسته جلوی آن 
را بگیرد و امروز هم دولت با کمبود منابع روبرو است. 
باید مشخص شود که این خروج سرمایه از سوی چه 

کسانی صورت گرفته است.
پیش فروش سه ماهه سکه هم متوقف شد

به گــزارش خبرگــزاری فارس، هفته گذشــته 

پیش فروش ســکه یک ماهه که با قیمت یک میلیون 
و 590 هزار تومان انجام می شد، متوقف شد و از روز 
گذشته هم پیش فروش سکه سه ماهه در شعب بانک 

ملی متوقف شده است. 
گفتنی است، سکه با سررسید سه ماهه یک میلیون 

و 540 هزار تومان پیش فروش می شد.
قیمت سکه طی روزهای اخیر در بازار تهران یک 
میلیون و 830 تا یک میلیون و 845 هزار تومان بود 
و به نظر می رســد توقف پیش فروش ســه ماهه هم 
حاشیه ســود بالای این پیش فروش ها در مقایسه با 

قیمت بازار است.
در همین راســتا، ولی ا... سیف  درخصوص اینکه 
چرا بازار طلا از دلار 4200تومانی تبعیت نمی کند و 
قیمت ســکه طلا بالاتر از ارزش واقعی آن است، بیان 

کرد: سکه شرایط خاص خود را دارد.
وی افزود: در گذشته نیز شاهد حباب در نرخ سکه 
بودیم و بانک مرکزی از طریق پیش فروش و حراج سکه 
را به بازار عرضه می کرد تا حباب از بین برود و با دلار 
هماهنگ شــود.به گزارش خبرگزاری تسنیم، رئیس 
 بانک مرکزی گفت: ممکن است در آینده بحث حراج 

سکه را نیز داشته باشیم.

عضو اتاق بازرگانی ایران:

واردکنندگان هنوز نتوانسته اند
 دلار ۴۲۰۰ تومانی بگیرند

رئیس  سازمان توسعه تجارت در واکنش به 
واردات غیرقانونی بیش از 6 هزار و 400 خودرو 
در زمان ممنوعیت ثبت سفارش خودرو گفت: 
پرونده تخلفات واردات خودرو غیرقانونی به 

دستگاه های قضایی ارسال شد.
هفته گذشته دفتر جرائم سازمان یافته گمرک 
ایران در ابلاغیــه به گمرکات اجرایی 6 هزار 481 
خودرو را به  دلیل استفاده از ثبت سفارش های جعلی 
مشمول مقررات کالای قاچاق اعلام کرده است. بر 
اساس گزارش این مرکز، تمامی خودروهایی که ثبت 
سفارش آنها از 28 تیر ماه 96 تا 9 دی ماه سال قبل 
انجام شده باشد، به دلیل استفاده از ثبت سفارش های 
شــائبه دار مشمول مقررات قاچاق شده است. حالا 
پس از گذشــته حدود یک هفته، رئیس ســازمان 
توسعه تجارت به این خبر واکنش نشان داده است.
به گــزارش خبرگزاری صدا و ســیما، مجتبی 
خسروتاج در مورد واردات خودروهای غیرقانونی در 

زمان توقف ثبت سفارش گفت: برای روشن شدن 
این موضوع پرونده تخلفات به دستگاه های ذیربط 

امنیتی قضایی ارسال شده است.
وی با بیان اینکه حراست وزارت صنعت معدن 
تجــارت در چندین نوبت در این بــاره که برخی 
ثبت ســفارش واردات خودروها موردتایید نیست، 
اطلاع رسانی کرده است افزود: علیرغم آنکه تیرماه 
پارسال بارها اعلام شد ثبت سفارش واردات متوقف 
شده است اما خودروهایی از مسیر گمرکات ترخیص 
شــده که ثبت سفارشات آنها بعد از تاریخ اعلامی 

بوده است.
رئیس  سازمان توسعه تجارت با تاکید بر اینکه 
قطعا در این باره تخلف صورت گرفته اســت گفت: 
این اشکال هم می تواند در سیستم و هم در افرادی 
باشــد کــه در ارتباط با ثبت ســفارش بودند ولی 
وقتی موضوع را با شرکت های واردکننده در میان 
می گذاریم می گویند کارمندانمان ثبت سفارش انجام 

داده اند و ما از آن بی خبریم)!(
خسروتاج با یادآوری اینکه فعلا نباید قضاوت های 
زودهنگام انجام داد و باید منتظر رســیدگی ها بود 
گفت: ما هم تایید می کنیم تخلفاتی صورت گرفته 
و اعــلام هم کردیــم که کدام شــرکت ها و کدام 
واردکنندگان چه نوع تخلفاتی انجام داده اند، چون 
این موارد اشکال، در شرایطی انجام شده که مرتب 
اطلاع رســانی می کردیم در این ایام ثبت سفارش 
برای این افراد و شرکتهای خاص ممنوع است، اما 
اینکه آنها چطور توانســتند این کار را انجام دهند 

باید رسیدگی شود.
وی درباره تعداد خودروهای ترخیص شده پس 
از اعلام توقف ثبت سفارش واردات نیز گفت: آمار 
ثبت سفارش هیچگاه آمار قطعی واردات نیست و 
ممکن اســت به دلیل کمبود منابع ریالی یا ارزی 
واردکننده به تعداد ثبت سفارش، خودرو وارد نشود.

رئیس  سازمان توسعه تجارت تصریح کرد: آنچه 

که به عنوان ثبت سفارش فاقد اصالت شناسایی شده 
را به گمرکات اعلام کردیم و این گمرکات هستند 
کــه باید بگویند چه تعداد از خودروهایی که اعلام 
کردیم ثبت سفارشات آنها واقعی نیست، ترخیص 
شــده که باید تخلفات واردکننــدگان خودروهای 
ترخیص شده رسیدگی شــود.گفتنی است بهرام 
پارسایی، دبیر اقتصادی کمیسیون اصل 90 چندی 
قبل اعلام کرد: زمانی که سایت ثبت سفارش بسته 
بود برای حدود 19 هزار خودرو گواهی ثبت سفارش 
 صادر گردیده و چند هزار دستگاه از گمرک ترخیص

 شده است.
دبیــر انجمــن واردکننــدگان خــودرو هــم 
گفتــه بــود: به مــا نیز پیشــنهاد شــده بود که 
بــا پرداخــت 5 تــا 20 میلیون تومــان بابت هر 
خودرو ثبت ســفارش غیرقانونــی دریافت کنیم و 
 پیشنهاددهندگان افرادی بودند که در وزارت صنعت

 نفوذ داشتند.

رئیس  سازمان توسعه تجارت خبر داد

ارسال پرونده واردات غیرقانونی خودرو به دستگاه های امنیتی

شاخص کل بورس تهران در دو روز نخست 
هفته جاری در حالی حدود هزار واحد ریزش 
کرد که انتظار برای تعیین تکلیف برجام در 
روزهای پایانی اردیبهشت ماه باعث شده تا 
سهامداران با بیم  و امیدهای بسیار به خبرهای 

سیاست  خارجی توجه نشان دهند.
پس از ریزش 260 واحدی شاخص کل در روز 
نخست هفته، شــاخص کل قیمت و بازده نقدی 
بــورس اوراق بهادار تهــران )تدپیکس( در پایان 
معاملات روز یکشــنبه دوم اردیبهشت ماه 97 با 
کاهش 771 واحــدی روی رقم 94 هزار و 494 

واحد ایستاد.
به گزارش فارس، بورس تهران در حالی دیروز 
نظاره گــر معاملات کم حجــم و رخوت آور اغلب 
نمادهــای معاملاتی بود که انتظار کشــنده برای 
تعیین تکلیف برجام تا دســت کم سه هفته آینده 
و باقی ماندن یا نماندن آمریکا بر ســر این پیمان 
باعث شده تا معامله گران بازار سهام دست به سیاه 

و سفید نزنند.
این وضعیت یکی از عوارض گره زدن اقتصاد به 
مذاکرات و برجام است که نتیجه اش چشم دوختن 

سقوط 1000 واحدی بورس طی دو روز نتیجه گره زدن اقتصاد به برجام

به گفته مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب 
تهران، اگر تهرانی ها 10 درصد در مصرف خود 
صرفه جویی کننــد، این مقدار صرفه جویی در 
طول یک ســال برابر با 1/5 برابر ســد لتیان 

خواهد بود.
شرایط ویژه کم آبی و خشکسالی امسال که در نیم 
قرن اخیر بی سابقه بوده و همچنین رویه مصرف آب 
در کشــور با هیچ منطقی نمی توان مصرف بی رویه و 
غیربهینه آب در بخش های شرب، کشاورزی، صنعت 

و آبیاری شهری را توجیه کرد.
به گزارش خبرگزاری تســنیم، دریاچه شهدای 
خلیــج فارس یا دریاچه چیتگر در منطقه 22 تهران 
واقع شــده، دریاچه بزرگی که بــه گفته مدیرعامل 
شــرکت آب و فاضــلاب تهران، در پیک تابســتان، 
تهرانی ها در یک شــبانه روز به اندازه آن، آب شــرب 

مصرف می کنند.
محمد پــرورش در این رابطه افزود: تهرانی ها در 
طول سال 25 درصد آب مصرفی در بخش شرب کشور 

را به میزان یک میلیــارد و 400 میلیون مترمکعب 
مصرف می کنند که اگــر 10 درصد در مصرف خود 
صرفه جویی کنند، این مقدار صرفه جویی در طول یک 

سال برابر با 1/5 برابر سد لتیان خواهد بود.
وعده ایجاد 40 تصفیه خانه

 آب و فاضلاب جدید
ضرورت تصفیه آب در کنار ضرورت جلوگیری از 
هدر رفت این ماده در وضعیت خشکسالی کشور بیش 

از هر زمان دیگری اهمیت دارد.
علی اصغــر قانــع در این رابطه به ایســنا گفت: 
براساس برنامه ریزی های صورت گرفته قرار شده تا به 
مناسبت چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی 40 

تصفیه خانه آب و فاضلاب در کل کشور ایجاد شود.
وی با بیان این که اعتبــار اجرای این طرح هزار 
و 766 میلیارد تومان تخمین زده شــده، اظهار کرد: 
این 40 تصفیه خانه ظرفیت یک میلیون و 549 هزار 
مترمکعب تصفیه آب و فاضلاب در طول شــبانه روز 

را دارد.

به گفته معاون برنامه ریزی و توســعه شــرکت 
مهندســی آب و فاضلاب، قرار شده 26 تصفیه خانه 
فاضــلاب، 12 تصفیه خانه آب و دو آب  شــیرین کن 
نمک زدایی احداث شود که بی شک این مسئله می تواند 
در تامین آب بسیار کمک رسان باشد.قانع در خصوص 
ظرفیــت تصفیه خانه های آب، اظهــار کرد: این 12 
تصفیه خانه قابلیت تصفیه یک میلیون مترمکعب آب 
را در شبانه روز دارد.جمعیت تحت پوشش شهرهای 
دارای شــبکه های جمع آوری فاضلاب تا شهریورماه 
ســال گذشته بالغ بر 27 میلیون و 577 هزارو 434 
نفر بوده که این تعداد 47/6 درصد جمعیت شــهری 
کشــور را دربر دارد و بر اساس آخرین خبرها 112 
تصفیه خانه فاضلاب در حال ساخت است. همچنین 
در حال حاضر  در 295 شهر کشور طی 6 میلیون و 
641 هزار فقره انشعاب فاضلاب که توسط 59 هزارو 
500 کیلومتر شــبکه جمع آوری می شــود در مدار 
بهره برداری قرار دارند.فاضلاب جمع آوری شده در 183 
تصفیه خانه برای جمعیتی معادل 18 میلیون و 300 

هزار نفر بوده که سالیانه پسابی به میزان یک میلیارد 
و دویست میلیون مترمکعب تولید می کند البته این 
در شــرایطی است که احداث تأسیســات زیربنایی 
فاضلاب در روستاهای کشور پیشرفت چندانی نداشته 
و در زمــان کنونی تنها حدود 0/4 درصد از جمعیت 
روستایی کشور از پوشش تأسیسات فاضلاب برخوردار 
هستند که این تأسیسات در 42 روستا با 19 هزار فقره 
انشعاب اجرا و در مدار بهره برداری قرار گرفته است.

میزان تولید ســالانه پساب در کشور حدود یک 
میلیارد و دویســت میلیون مترمکعب است که این 
میزان در نتیجه فعالیت بالغ بر 183 باب تصفیه خانه 
با فرآیندهای مختلف تصفیه تولید می شــود، تعداد 
تصفیه خانه هــای بــا فرآینــد لجن فعــال که جزو 
فرآیندهای تصفیه کامل و حتی پیشرفته می باشد به 
بیش از 90 تصفیه خانه می رسد و مابقی تصفیه خانه ها 
نیــز دارای فرآیندهایی نظیر لاگون هوادهی و برکه 
تثبیت هستند که شرایط لازم برای تولید پساب جهت 

مصارف کشاورزی را دارا هستند.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب تهران:

صرفه جویی 10 درصدی تهرانی ها برابر با آب پشت سد لتیان است

مشاور وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: ورود یک میلیارد 
دلار پوشاک قاچاق به کشور، کف برآورد هاست.

گلناز نصراللهی درباره آمار قاچاق پوشاک به کشور گفت: یک میلیارد 
دلار پوشاک قاچاق به کشور، کف برآوردهاست و شاید رقم بیشتری باشد.

نصراللهی با تاکید بر اینکه قاچاق به تولید آسیب جدی می زند افزود: 
گسترش قاچاق، تولید، سرمایه گذاری، صادرات و اشتغال صنعت پوشاک 

کشور را با خطر جدی مواجه کرده است.
وی گفت: صنعت پوشاک از صنایع با ارزش افزوده بالا،  اشتغال آفرین 

و ارزآور در مملکت است که باید حمایت شود.
نصراللهی گفت: یک میلیارد دلار پوشاک قاچاق در کشور نمی تواند 

تنها از کوه و مبادی پر پیچ و خم وارد کشور شده باشد.
 مشــاور وزیر صنعت، معدن و تجــارت گفت: مبارزه جدی با پدیده 

مزبور بسیار ضروری به نظر می رسد.
 نصراللهی افزود: خوشبختانه در چند سال اخیر اقدامات بسیار خوبی 
در راستای جلوگیری از قاچاق پوشاک در کشور صورت گرفته و این روند 
همچنان به قوت خود باقی است. سختگیری های بیشتری در مناطق آزاد 

صورت گرفته است.
وی گفت: شناســه کالا برای پوشاک وارداتی اجباری شده است که 

این می تواند قاچاق پوشاک را خیلی محدود کند.
به گزارش تسنیم، اکبر ملکوتی عضو اتحادیه پوشاک هم درباره راه های 
مقابله با قاچاق پوشاک گفت: تنها راه چاره حمایت از تولید داخلی است.

وی افــزود: اگر برند های داخلی حمایت شــود؛ خود به خود جلوی 
قاچاق گرفته می شود.

ملکوتی گفت: برای حمایت از تولید داخلی باید بستر تولید فراهم شود 
از جمله این اقدامات، کاهش مالیات است که می تواند به تولید کمک کند.

مشاور وزیر صنعت و تجارت:

یک میلیارد دلار پوشاک قاچاق 
نمی تواند از مبادی غیر رسمی

 وارد شده باشد

رئیس سازمان ملی اســتاندارد نسبت به رعایت استانداردهای 
خودرویی از سوی خودروسازان در سال 97 هشدار داد.

به گــزارش خبرگزاری فارس، نیره پیروزبخت بــا حضور در یک برنامه 
تلویزیونی با هشدار به خودروسازان داخلی مبنی بر لزوم رعایت استاندارد های 
لازم گفت: استاندارد های ما با استاندارد های روز اروپا منطبق است و با توجه 
به برنامه ریزی که در شــورای سیاســتگذاری خودرو داشــتیم پنجاه و پنج 
اســتاندارد از یکم دی سال 96 به 61 استاندارد رسید و از یکم تیر سال 97 
به 63 اســتاندارد و از یکم دی 97 به 85 استاندارد خواهد رسید.پیروزبخت 
تأکید کرد: از این تاریخ هر خودرویی که این اســتاندارد را رعایت کند ادامه 
کارش را تایید می کنیم در غیر این صورت تولیدش باید متوقف شــود و این 

هم مطالبه مردم و هم دولت است.
رئیس سازمان ملی استاندارد افزود: با توجه به اینکه استاندارد های اجباری، 
کالا های محدودی را دربر می گیرد بنابراین نشان استاندارد در بسیاری از کالا ها 
وجود ندارد، اما در مواردی که نشان استاندارد وجود دارد در نظرسنجی های 
سال های 95 و 96 مردم نسبتاً راضی بودند، اما سازمان ملی استاندارد هنوز 
رضایت ندارد و امیدواریم بتوانیم دامنه اســتاندارد کالا ها را بیشتر گسترش 
دهیم.پیروزبخت گفت: قرار است از امسال با توجه به تعاملی که این سازمان با 
سازمان هایی مانند سازمان دامپزشکی و غذا و دارو انجام می دهد موازی کاری ها 
در زمینه اســتاندارد حذف و فرآیند ها کوتاه شود.حمیدرضا فولادگر، رئیس 
کمیسیون حمایت از تولید ملی مجلس شورای اسلامی هم با حضور در این 
برنامه تصریح کرد: مردم به نشــان استاندارد اعتماد دارند، اما رضایت آن ها 
نســبی است و در برخی موارد رضایت کامل دارند و در برخی موارد رضایت 
آن ها کم است.وی با اشاره به اینکه میزان رضایت مردم به روند توسعه مدیریت 
کیفیت کشور بستگی دارد، گفت: هر کالایی که اعتماد بیشتری را جلب کند 

رضایت مردم هم بیشتر می شود.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، با اشــاره به ضرورت  ترغیب 
مصرف کنندگان به خرید محصول ایرانی از اعمال مشوق برای خرید 

کالای ایرانی به وسیله طرح کارت اعتباری خبرداد. 
علــی ربیعی در گفت وگو با خبرنگار مهر، اظهار کرد: مطالعات نشــان 
می دهد عوامل مختلفی از  جمله مدیریت، مسائل مالی، سرمایه در گردش 
و عدم به روزرسانی تجهیزات منطبق با فناوری می تواند منجر به تعطیلی 
کارخانجات تولیدی شود اما بخش اعظمی از کارخانجات به دلیل نداشتن 

بازار مصرف و مشکل در فروش محصول خود با تعطیلی مواجه می شوند.
وی ادامه داد: به دلیل اینکه نبود بازار مصرف،  سیاست افزایش قدرت 
خرید از یک طرف و ایجاد چرخه ای برای فروش کالای ایرانی از سوی دیگر 
در دستور کار قرار دارد.وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی همچنین با تاکید بر 
اینکه باید سیاست های ترغیب برای خرید کالای ایرانی اتخاذ شود گفت: در 
همین راستا اعمال مشوق هایی برای خرید محصولات ایرانی مد نظر است 
که با همین رویکرد باید طرح کارت اعتباری را به عنوان یک ابزار تشویقی 
بــه صورت جدی تر پیگیری کنیم.ربیعی ادامه داد: از طرف دیگر همگام با 
این سیاســت ها باید با توســعه فناوری و تجهیز واحدها به تجهیزات روز، 
ضمن افزایش بهره وری تولید، کیفیت تولید محصولات را افزایش دهیم و 
این باید به عنوان یک سیاست در دستور کار واحدها و بنگاه های تولیدی و 
صنعتی قرار گیرد.وی با تاکید بر ضرورت ارتقای استانداردکالاهای داخلی 
بیان کرد: باید برنامه »استانداردسازی« برای کالاهای ایرانی تدوین شود و 

اقدامات ویژه ای برای نشان تجاری سازی در دستور کار قرار گیرد.

رئیس سازمان ملی استاندارد:

تولید خودروهای فاقد استانداردهای 
85 گانه از دی ماه متوقف می شود

در حالی که ممنوعیت واردات برنج براساس 
تصمیم وزیر جهاد کشاورزی در نیمه دوم پارسال 
هم تمدید شده بود، یک مقام مسئول در وزارت 
جهاد کشاورزی از آزاد شدن مبادی این محصول 

استراتژیک خبر داد. 
به گزارش خبرگزاری ایسنا، هرساله پس از فصل 
برداشــت برنج و در نیمه دوم ســال واردات برنج آزاد 
می شد و تا ابتدای مردادماه ادامه پیدا می کرد، اما سال 
گذشته وضعیت به گونه ای دیگر بود، چرا که براساس 
دستور وزیر جهاد کشاورزی با توجه به افزایش واردات 
بیش از حد برنج در نیمه نخســت پارسال، ورود این 
محصول در نیمه دوم ممنوع شــد تا تعادلی در بازار 

آن به وجود بیاید. 
البته علی اکبر مهرفرد بهمن ماه سال گذشته اعلام 
کرد که واردات برنج نه برای تامین نیاز سال 1396 بلکه 
برای ســال آینده و تنظیم بازار شب عید سال 1397 

آزاد شده است.
حالا یک مقام مســئول در وزارت جهاد کشاورزی 
گفته است: بنا بر تصمیم مسئولان ارشد دولت، همه 
مبادی وارداتی برنج آزاد شده و وارد کنندگان تنها با 
رعایت شــرایط و ضوابط ســازمان استاندارد و وزارت 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی می توانند نسبت 
به ورود این محصول اســتراتژیک از هر یک از مبادی 

رسمی کشور اقدام کنند.

وی افزود: واردات برنج تا 31 تیرماه امســال آزاد 
خواهد بود و تعرفه آن تغییری نخواهد کرد. البته یکی 
از تفاوت های ســال جاری نسبت به پارسال این است 
که شرایط و سختگیری های گذشته دیگر وجود ندارد 
و هر کسی که بتواند استانداردهای دو دستگاه نظارتی 
مذکور را رعایت کند، می تواند در شمار وارد کنندگان 

برنج قرار گیرد.
گفتنی است، چند روز پیش وزیر جهاد کشاورزی در 
مورد کاهش تعرفه واردات محصولات کشاورزی گفته 
بود: تعرفــه واردات برنج به پنج درصد کاهش نیافته 
است و همچنان با عوارض 26 درصدی انجام می شود. 
به گفته حجتی، برنج امروز با تعرفه 26 درصد وارد 

کشور می شود و در این دوره هیچ وقت کمتر شده است. 
وی با تاکید بر اینکه بخشی از برنج مورد نیاز کشور 
به دلیل پاسخگو نبودن برنج داخلی باید از خارج تامین 
شود، بیان کرده بود: قیمت برنج خارجی در سال های 
اخیر در کشــور رشــد بی رویه ای داشته که به نوعی 

حمایت از برنج داخلی است. 
حجتی با بیان اینکه برای حمایت از تولیدکنندگان 
برنج یک تدبیر تکمیلی نیز اتخاذ شده است، خاطرنشان 
کــرد: در ایــن ارتباط یک قیمت توافقــی برای برنج 
داخلــی اعلام کردیــم که اگر کســی محصول روی 
 دستش مانده و نتوانســته آن را عرضه کند، ما آن را 

خریداری کنیم. 

به منظور تنظیم بازار

واردات برنج تا آخر تیر ماه آزاد شد

* براســاس بخشــنامه بانک مرکزی خرید و فروش انواع ارزهای رمزنگاری 
شــده یا دیجیتال توسط شبکه بانکی و پرداخت و یا از طریق ابزارهای این 
نهادها رسما ممنوع شد.حوزه مدیریت کل مقررات، مجوزهای بانکی و مبارزه 
با پولشویی بانک مرکزی اواخر فروردین ماه این بخشنامه را به شبکه بانکی 

ابلاغ کرده است.
* فعالیت رسانه ای بانک سینا در تلگرام متوقف شد. به گزارش روابط 
عمومی بانک سینا، در راســتای حمایت از پیام رسان های داخلی، 
فعالیت این بانک در تلگرام از اول اردیبهشــت ماه متوقف شده و 
هموطنان اخبار بانک ســینا را می توانند با شناسه sina_bank@ در 

نرم افزارهای سروش، بیسفون و آی گپ پیگیری کنند.
* مدیرعامل شــرکت خدمات حمایتی کشاورزی گفت: با توجه به افزایش 
نرخ ارز و افزایش قیمت که معمولا هر ســال روی محصولات لحاظ می شود 
امسال تدابیری در نظر گرفته شده که کودهای یارانه ای مصرفی کشاورزان با 
حفظ کیفیت افزایش قیمت نداشته باشد. رسولی در گفت وگو با فارس تاکید 
کرد: نوسانات اخیر نرخ ارز هیچ تاثیری بر قیمت کودهای یارانه ای توزیعی از 
طرف ما نخواهد داشــت و وزارت جهاد کشاورزی هم برنامه ای برای افزایش 

قیمت کود یارانه ای ندارد.
* قائم  مقام صندوق بیمه محصولات کشاورزی گفت: سرمازدگی یک 
هفتــه اخیر طی برآوردهای ما رقمی حدود 700 تایک هزار میلیارد 
تومان به کل باغات کشور خسارت وارد کرده است که این رقم معادل 
کل بودجه این صندوق در سال 97 است. محمد ابراهیم حسن نژاد 
در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی خبرگزاری فارس، در مورد وضعیت 
این صندوق برای پوشش خســارات محصولات کشاورزی گفت: از 
آنجایی که ریســک محصولات کشاورزی در همه حوزه ها از جمله 
زراعت، باغبانی و دام و طیور بالاست. میوه های تجاری وارد این حوزه 
نمی شوند و مانند بسیاری از کشورهای دنیا دولت بیمه این حوزه را 
پوشش می دهد. وی خاطرنشان کرد: بیش از 70 درصد سهم بیمه را 
در این حوزه دولت پرداخت کرده و ۳0 درصد را کشاورزان می پردازند.

وزیر کار: 

طرح کارت اعتباری برای خرید 
کالای ایرانی را پیگیری می کنیم

در پی افزایش قیمت ارز طی ماه های اخیر که در نهایت 
به گرانی بیش از 400 تومانی ارز دولتی منتهی شد، مسئولان 
دولتی وعده افزایش نیافتن قیمت کالاهای اساسی را دادند 
اما تاکنون بازار نهاده های دامی و بازار لوازم خانگی با افزایش 

قیمت رو به رو شدند. 
طی نیمه دوم سال گذشته که قیمت دلار به شکل قابل توجهی 
با افزایش مواجه و حدود 700 تومان گران شد و در پی آن افزایش 
حدود 400 تومانی ارز رســمی )که به دلیل تک نرخی شــدن ارز 
صورت گرفت( بیم این موضوع می رفت که پس از مدت اندکی شاهد 
گرانی کالاهای مورد استفاده مردم باشیم. در حال حاضر نیز انگار 
اولین جرقه های گرانی زده شده و برخی کالا ها در پی افزایش نرخ 

ارز، با افزایش قیمت رو به رو شدند. 
این در حالی است که حسن روحانی و اسحاق جهانگیری پس 
از گرانی ارز وعده دادند که قیمت کالاهای اساسی افزایش نخواهد 

یافت. 
در همین راســتا، علیرضا عزیزالهی، رئیس اتحادیه سراســری 
دامداران کشور در گفت وگو با خبرگزاری مهر با  اشاره به تغییر 500 
تومانی نرخ ارز مبادله ای اظهار کرد: بعد از این اتفاق، واردکنندگان 
و تجاری که نهاده های خود را با نرخ های قبلی ارز وارد کرده بودند، 

قیمت نهاده ها را بر مبنای ارز 4200 تومانی افزایش دادند.
وی افزود: دولت اعلام کرد مابه التفاوت 500 تومانی را پرداخت 
می کند؛ اما این مســئله تاثیری در قیمت نهاده های دامی نداشته 

است.
رئیس  اتحادیه سراســری دامداران کشور ادامه داد: دولت باید 
نظارت خود را افزایش دهد که واردکنندگان نتوانند چنین اقداماتی 
انجام دهند؛ ضمن اینکه دستگاه های تنظیم بازار در چنین شرایطی 

باید وارد عمل شوند.
به گفته عزیزالهی، هم اکنون قیمت کنجاله سویا آرژانتین2480، 

ذرت برزیل 1150 و جو 1060 تومان است.
همچنین یک تولیدکننده لوازم خانگی نیز گفت: نوسانات نرخ ارز 
و تشدید مشکلات واحدهای تولیدی در افزایش قیمت تمام شده کالا 
باعث شده تا از اول اردیبهشت ماه سال جاری قیمت این محصولات 
افزایش پیدا کند.حسین فتاحی در گفت وگو با خبرگزاری تسنیم، 
با  اشــاره به اینکه قیمت مواد اولیه تولیدکننده لوازم خانگی رشد 
قابل توجهی پیدا کرده است، اظهار کرد: بخشی از ورق های فولادی 
مورد نیاز این صنعت تعرفه 26 درصدی داشــت که در تعرفه های 
جدید به 20 درصد کاهش پیدا کرده اما این میزان کاهش به هیچ 

عنوان جوابگوی نیاز تولیدکنندگان نیست.
وی با بیان اینکه تعرفه بخشی از مواد اولیه به دلیل عدم تولید 
داخلی پنج درصد بود، افزود: متأسفانه تعرفه این مواد را از پنج به 20 
درصد رسانده اند در این شرایط آیا تولیدکننده امکان فعالیت دارد؟

این تولیدکننده لوازم خانگی با  اشاره به اینکه نوسانات نرخ ارز 
هم بر حجم مشــکلات ما اضافه کرده است، افزود: در حال حاضر 
نمی دانیم تسویه حساب های ارزی خود را با کدام نرخ دلار پرداخت 
کنیم کسی هم در این رابطه پاسخگو نیست. حتی در قیمت گذاری 

محصولات هم بلاتکلیف هستیم.
فتاحی با بیان اینکه افزایش قیمت تمام شده کالا باعث شده بود 
از سال گذشته تقاضای افزایش قیمت داشته باشیم، تصریح کرد: از 
اول اردیبهشت قیمت محصولات خود را چهار تا پنج درصد افزایش 
داده ایم، اما این موضوع راهکاری برای حل مشــکلات ما نیست و 
دولت باید یک تدبیر جدی را برای کمک به تولیدکنندگان داخلی 

به کار گیرد.
در همین زمینه، طحان پور رئیس اتحادیه فروشــندگان لوزام 
خانگی نیز با  اشــاره به افزایش قیمت هفت تا 10 درصدی قیمت 
لوازم خانگی از ابتدای اردیبهشت گفته است: کارخانجات از بهمن ماه 
سال گذشته خواستار افزایش قیمت بودند که با مخالفت سازمان 
حمایت مواجه شدند و مقرر شد با دستور معاون اول رئیس جمهور 
تــا پایان فروردین 97 هیچ یــک از تولیدکنندگان مجوز افزایش 

قیمت را نداشته  باشند.
وی تأکید کرد: با توجه به افزایش حقوق و دســتمزد کارگران 
و مشــکلاتی کــه برای تأمین مــواد اولیه و نــرخ ارز وجود دارد 
تولیدکنندگان خواستار افزایش نرخ ها شده  اند و این افزایش از اول 

اردیبهشت اعمال شده است.

برخلاف وعده مسئولان اتفاق افتاد

گرانی نهاده های دامی و لوازم خانگی 
به دلیل افزایش نرخ ارز

به تصمیم آمریکایی ها و بالا پایین شدن هر چند ماه 
یکبار اقتصاد است. به این ترتیب مشاهده می شود 
کــه بورس طی دو روز ابتدایی هفته بیش از هزار 

واحد ریزش دارد.
نه تنها دولــت، که حتی برخی ســایت های 
حامی دولت هم در تحلیل های خود ســهامداران 

را در انتظار نتیجه تصمیــم آمریکا درباره برجام 
نگه می دارند.

یکی از ایــن پایگاه های خبری تحلیلی درباره 
تغییرات شــاخص های دیروز نوشت: فعالان بازار 
به ســهام کوچک گرایش پیــدا کرده اند و در این 
چندروز )تا تعیین تکلیف برجام(، ترجیح می دهند 
تا این روزها را با نوسان گیری به پایان برسانند. به 
همین دلیل روز شــنبه شاهد بودیم که شاخص 
کل، افــت حدود 260 واحــدی را تجربه کرد در 
حالی که شاخص هم وزن، رشد حدود 60 واحدی 

را ثبت کرد.
دولــت روحانی در آغاز بــه کار خود مردم را 
بــه جای حضور در بازار پولــی، به حضور در بازار 
ســرمایه دعوت می کرد، اما چهار سال بعد از آن 
وعده ها بازار بورس بازدهــی چندانی برای مردم 
ندارد و امروز بانک ها هستند که با سودهای بالا و 
شبهه ناک سپرده ها را به سمت خود جلب می کنند 
و به موازات آن، بازار ارز نیز با نوسانات اخیر خود 
بسیاری از ســرمایه ها را به سمت این بازار کاذب 
کشانده اســت و در مقابل مردم شاهد آب رفتن 

سرمایه های خود در بورس هستند.
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